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ZÁPISNICA 

z 10. zasadnutia  
 MONITOROVACIEHO VÝBORU PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

 

Dátum a čas konania 23.04.2024  – 10:00 h 

Miesto konania Historická budova NR SR, Župné námestie 12, 811 03 Bratislava 

Predsedajúci Michal Kaliňák , Boris Sloboda  

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina 

Príloha č. 3 Prezentácia   

Príloha č. 4 Uznesenie č. 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17, 18 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti schvaľovanie programu 

zasadnutia a voľba overovateľa. 
 
V úvode ŠTAT MIRRI SR M. Kaliňák  predstavil odpočet aktivít. Uvidel, že rezort investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie pripravoval sériu prvých rokovaní v nových formátoch. Bola usporiadaná séria 
rokovaní so sprostredkovateľskými orgánmi a stretnutia na úrovni štátnych tajomníkov, ktoré sa 
zameriavali na eurofondy a regionálny rozvoj. Počas posledného zasadnutia Monitorovacieho výboru 
boli prednesené konkrétne požiadavky a obavy týkajúce sa legislatívnych zmien a ich potenciálnych 
negatívnych dopadov na čerpanie eurofondov. Spolu s pani splnomocnenkyňou pre rozvoj občianskej 
spoločnosti bol usporiadaný okrúhly stôl, ktorého výsledkom bolo odstránenie obáv mimovládnych 
organizácií. Dňa 22.4.2024 sa uskutočnilo historicky prvé zasadnutie Rady vlády. Počas tohto stretnutia 
zaznela všeobecná zhoda na spoločnom postupe pre revíziu eurofondov a to zapojením všetkých 
zainteresovaných strán pri strednodobom preskúmaní Programu Slovensko, čo bude tvoriť  
formovanie spoločného východiska pre pozíciu Slovenska v rámci kohéznej politiky. Zároveň uviedol, 
že prebehlo spoločné rokovanie so zástupcami strategických plánovacích regiónov, území mestského 
rozvoja, samosprávnych krajov, Únie miest Slovenska, SK8 a Združenia miest a obcí. Počas tohto 
rokovania bola dosiahnutá zhoda na úzkej a aktívnej spolupráci, boli tam akceptované aktivity vo 
vzťahu  k náprave chýb v oblasti eurofondov a regionálneho rozvoja, ktoré boli zdedené. Zároveň sa 
prezentoval proces, ktorým sa umožní územiu presuny medzi prioritami, tak aby mali zdroje v súlade 
so svojím potrebami. V Národnej rade Slovenskej republiky je predložená novela zákona o verejnom 
obstarávaní a je plánovaná zmena Zákona o Európskych investičných a štrukturálnych fondoch. Cieľom 
týchto zmien je odstrániť problémy a podporiť lepšie čerpanie eurofondov a koordinovaný rozvoj 
územia. Pokračuje sa aj v organizovaní rezortných dní, každotýždenných výjazdov do regiónov a 
prípravách výjazdových rokovaní vlády. V druhej polovici mája 2024 je plánované tzv. eurofondové 
zasadnutie vlády, ktorému bude predchádzať koordinačné stretnutie na úrovni štátnych tajomníkov. V 
medzirezortnom pripomienkovom konaní boli predstavené návrhy zmien a prechodu od tzv. najmenej 
rozvinutých okresov k prioritný okresom. Tento krok znamená odchod od jediného kritéria 
nezamestnanosti a namiesto toho bude zavedený balík kritérií, ktoré poskytujú komplexnejší obraz o 
jednotlivých regiónoch. Okrem toho MIRRI SR uvoľnil sumu 17 miliónov eur pre zatiaľ najmenej 
rozvinuté okresy. V rámci ďalších opatrení sa pracuje na príprave na Fonde na predprojektovú prípravu, 
ktorý slúži na spolufinancovanie projektových dokumentácií. Plánuje sa prípravy, aby sa v najbližších 
týždňoch mohol predstaviť pilotný projekt Centier zdieľaných služieb, ktorý má za cieľ spojiť Plán 
obnovy a odolnosti s eurofondami. Tieto kroky sú súčasťou záväzkov od vzniku vlády a aj naďalej sa 
podporuje otvorená a vecná diskusia, keďže princíp žiadne rozhodnutia bez diskusie je kľúčovým 
východiskom. Na ďalšom MV verí, že budeme môcť informovať a ďalších konkrétnych posunoch. 
Zástupca DG REGIO Pascal Boijmans ocenil prácu a produktívne diskusie, ktoré  doteraz mali. Nielen v 
Monitorovacom výbore, ale aj na komisiách a na všetkých stretnutiach. Taktiež uviedol, že si cenia 



                  
 

2 
 

úsilie sprostredkovateľských orgánov a riadiaceho orgánu a všetkých zamestnancov pri príprave 
výberových kritérií, spustení výziev a zazmluvňovania. Napriek tomu DG REGIO má stále obavy 
ohľadom tempa pokroku. Uviedol, že pri spúšťaní výziev sme teraz na úrovni okolo 30 %, ale tempo 
uzatvárania zmlúv a aj tempo čerpania sú pozadu. Majú 4 oblasti, na ktoré sa skutočne plánujú 
sústrediť a to sú sociálna inklúzia Rómov, ITI, politický cieľ 2 - všetko, čo sa týka životného prostredia a 
energie, a fondu pre spravodlivú transformáciu. Ohľadom cieľa 2 uviedol, že bol rezervovaný pre tento 
cieľ vysoký rozpočet v Programe Slovensko a stále vidia, že miera uzatvorených zmlúv a vyhlásených 
výziev je nízka. Pripomenul záväzok, ktorý sa dosiahol počas predchádzajúceho obdobia v rámci 
Operačného programu kvality životného prostredia, kde veľká čiastka prostriedkov bola prevedená do 
SAFE s podmienkou, že budú neskôr kompenzované aj z Programu Slovensko a tiež, že JASPER podpora 
bude aktivovaná. Očakávajú, že rozpočet sa ešte viac navýši, a preto je pre nich veľmi dôležité, aby 
projekty boli vybrané a zmluvy uzatvorené pod týmto politickým cieľom, aj kvôli tomu, že Slovensko 
čelí riziku na viacerých úrovniach porušenia - sektor odpadov a odpadových vôd. Preto by chceli, aby 
finančné prostriedky boli cielené a použité najmä na pomoc tým mestám/obciam, ktoré momentálne 
nespĺňajú smernice. Ohľadom JASPERS prebehli diskusie o jeho rôznych úlohách. Zameranie by nemalo 
byť iba na MŽP SR, ale predovšetkým na tvorbu zásobníku projektov. Jedna úloha, ktorá ešte nebola 
ukončená a je stále vo fáze diskusie, sa týka biodiverzity a ochrany prírody. Pre JASPERS je dôležité mať 
jasného a silného partnera, ktorý môže prijať rady, ktoré prichádzajú od JASPERS. DG REGIO vníma, že 
Ministerstvo životného prostredia prešlo veľkými zmenami. Takže administratívne kapacity sa 
skutočne musia posilniť na ministerstve, aby sa zvládli všetky tieto náročné úlohy. Preto je politický cieľ 
2 skutočne v centre ich pozornosti pre budúcnosť. Druhou oblasťou je Fond na spravodlivú 
transformáciu. Bolo uvedené, že FST sa stretáva s ešte prísnejším tlakom na absorpciu, kde veľká časť 
fondov musí byť už minutá do konca roku 2026. Vnímajú, že uzatváranie zmlúv a implementácia je 
pozadu. Hlavné obavy majú u jedného z troch prijímateľov na Hornej Nitre, pretože ide o región s 
najväčším rozpočtom, ale zároveň aj región s najnižším počtom podaných žiadostí doteraz.  Dúfajú, že 
projekty nástroja technickej podpory zamerané na budovanie administratívnej kapacity pomôžu 
konkrétne tomuto regiónu dosiahnuť výsledky v krátkom čase. Zástupca reagoval na revízií programu 
a mali by záujem vedieť viac detailov ohľadne revízie a či ide o súčasť strednodobého preskúmania 
alebo nie. Uviedol, že dostali aj niekoľko požiadaviek týkajúcich sa preskúmania možného presunu 
finančných prostriedkov z finančných nástrojov, ktoré sa podporujú, na dotácie, najmä pre veľké 
podniky. Uviedol, že toto nie je úplne v súlade s prioritami DG REGIO, ale radi by  lepšie pochopili, čo 
sa skrýva za týmto návrhom, alebo či bol tento návrh naozaj premyslený. Zároveň informoval 
o prebiehajúcej súťaží Regiostar 2024, kde sa môžu prezentovať príklady projektov z celej Európy. 
Lehota na predkladanie žiadostí  je 31. máj.  
 
Výsledok hlasovania k programu rokovania:  program schválený 
   

Počet prezentovaných členov:  34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasoval 0 členov výboru 

 
Schválenie overovateľa zápisnice: 
 
Výsledok hlasovania:  Za overovateľa zápisnice bol schválený pán Marek Radvanský (SAV). 
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Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 33 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 

nehlasovali 0 členov výboru 

 
 

2. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: JSO8.1 – Umožniť regiónom a obyvateľom riešiť 

sociálne, hospodárske a environmentálne dôsledky spôsobené transformáciou v rámci plnenia 

energetického a klimatického cieľa Únie do roku 2030 a dosahovania klimaticky neutrálneho 

hospodárstva Únie do roku 2050 na základe Parížskej dohody 

Opatrenie 8.2.2 Revitalizácia a rekonverzia priemyselných území pre výzvu zameranú na podporu 

obnovy a zmeny využitia hnedých priemyselných areálov (brownfieldov)   

Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 

 
Priebeh zasadnutia: L. Turiak (MIRRI SR) predstavil zámer výzvy, ktorej sa predmetné kritériá týkajú. 

Ide o výzvu zameranú na podporu obnovy a zmeny využitia hnedých priemyselných areálov 

(brownfieldov)  s alokáciou 5 mil. EUR. Výzva je územne ohraničená pre región horná Nitra. Jej cieľom 

je podporiť obnovu brownfieldov pre kultúrne využitie, ktorá bude môcť byť kombinovaná so 

športovými, multifunkčnými alebo rekreačnými účelmi resp. účelmi, ktoré prispejú k zlepšeniu 

podnikateľského alebo spotrebiteľského prostredia. V súčasnosti MIRRI SR v spolupráci s PMÚ SR 

finalizuje schému štátnej pomoc, ktorá sa bude na výzvu aplikovať. K príprave výzvy prebehol 

26.3.2024 workshop s členmi Komisie pri MV pre FST a jej vyhlásenie je naplánované na 2. kvartál roku 

2024. V rámci pripomienkovania návrhu kritérií členmi MV boli predložené dve pripomienky (MF SR 

a zástupkyne občianskej spoločnosti), ktoré boli zapracované. D. Čorbová (zástupkyňa občianskej 

spoločnosti) ocenila zapracovanie pripomienky súvisiacej s podporou mladých a navrhla takýto nástroj 

zakomponovať aj do iných pripravovaných kritérií resp. výziev. 

Výsledok hlasovania:  schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovali 2 členovia výboru 
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3. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021 – 2027 - Špecifický cieľ: RSO1.1 - Rozvoj a rozširovanie výskumných a 

inovačných kapacít a využívania pokročilých technológií  

Opatrenie 1.1.4 Podpora optimalizácie, rozvoja a modernizácie výskumnej infraštruktúry – 

(verzia 2) 

 

Priebeh zasadnutia: 
B. Sloboda (MIRRI SR), predstavil bod programu a odovzdal slovo p. Jarmile Michale (MZ SR). J. Michale 
(MZ SR) uviedla dôvod predloženia aktualizácie materiálu, ktorým je rozšírenie použitia dotknutých 
kritérií aj na projekty medzinárodnej spolupráce v oblasti výskumu a vývoja v lekárskych vedách. Návrh 
materiálu bol Komisiou pri MV pre cieľ 1 odporúčaný na schválenie MV, a v rámci pripomienkového 
konania členov a pozorovateľov monitorovacieho výboru k nemu neboli vznesené žiadne pripomienky. 
Vo vzťahu k týmto kritériám je plánované vyhlásenie výzvy, ktorá bude zameraná najmä na podporu 
a zvýšenie účasti v medzinárodných projektoch Horizont Európa, internacionalizáciu aktivít výskumu 
a vývoja, zapájanie sa do klastrov zdravie a iných klastrov s projektami s dopadom na zdravie, či 
integráciou slovenských organizácií do európskych partnerstiev. Výzva bude zároveň určená na 
motiváciu a podporu spolupráce pre rozvoj výskumno-vývojových aktivít v rámci štruktúry ESFRI a na 
aktivity určené v biomedicínskom výskume a vývoji. Ďalším zameraním bude podpora vytvorenia 
optimálnych podmienok na rozvoj a kvalitu ľudských zdrojov v európskom biomedicínskom výskume. 
Oprávnené budú aktivity, ktoré sú zamerané na oblasť lekárskych vied, prioritne na biomedicínu 
a biotechnológiu, podporu a ochranu zdravia. Primárne zameranie projektov bude na spektrum 
ochorení v súlade s oblasťami, ktoré sú definované v RIS3. Oprávnenými žiadateľmi v rámci výzvy, na 
ktorú sa vzťahuje aktualizovaná verzia predmetných kritérií, sú poskytovatelia ústavnej zdravotnej 
starostlivosti, neziskové organizácie, výskumné inštitúcie alebo univerzity a súkromné spoločnosti. Na 
výzvu je alokovaných 8,5 milióna EUR (EFRR). B. Sloboda (MIRRI SR), dodal, že predložený návrh 
aktualizácie materiálu (verzia 2) len dopĺňa predchádzajúcu verziu výberových kritérií (verzia 1), ktoré 
boli schválené na zasadnutí monitorovacieho výboru 26.10.2023. V aktuálnom návrhu výberových 
kritérií predkladateľ pridáva opatrenie 1.1.3 Podpora medzinárodnej spolupráce v oblasti výskumu, 
vývoja a inovácií.  B. Sloboda (MIRRI SR), následne otvoril diskusiu k predmetnému bodu programu. 
Vzhľadom na skutočnosť, že do diskusie sa neprihlásil žiadny z účastníkov zasadnutia, predseda MV 
pristúpil k hlasovaniu. 
 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 

nehlasovali 2 členovia výboru 
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4. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021 – 2027 - Špecifický cieľ: RSO1.2 - Využívanie prínosov digitalizácie pre občanov, 

podniky, výskumné organizácie a orgány verejnej správy (EFRR)  

Opatrenie 1.2.1 Podpora v oblasti informatizácie a digitálnej transformácie – (verzia 3)  

 
Priebeh zasadnutia: 
B. Sloboda (MIRRI SR), predstavil bod programu a odovzdal slovo p. Františkovi Bogačikovi (MIRRI SR). 
F. Bogačik (MIRRI SR) uviedol, že predložený návrh materiálu bol Komisiou pri MV pre cieľ 1 
odporúčaný na schválenie MV. Ďalej konštatoval, že v rámci hodnotiacich kritérií došlo k niekoľkým 
úpravám. V časti Lepšie využívanie údajov boli upravené 2 hodnotiace kritéria, tak aby adekvátnejšie 
korešpondovali vecným zameraním k plánovanej dopytovo-orientovanej výzve na Lepšie dáta. V časti 
Personalizácia služieb verejnej správy a podpora omnikanálového modelu komunikácie bolo doplnené 
hodnotiace kritérium, ktorého cieľom je vyhodnotiť prínos realizácie aktivít projektu vo vzťahu 
k prioritným životným situáciám. V časti Zvýšenie úrovne kybernetickej a informačnej bezpečnosti boli 
doplnené hodnotiace kritéria, a to vzhľadom na plánované vyhlásenie dopytovo-orientovanej výzvy so 
zameraním na kybernetickú a informačnú bezpečnosť. B. Sloboda (MIRRI SR), následne otvoril diskusiu 
k predmetnému bodu programu. Vzhľadom na skutočnosť, že do diskusie sa neprihlásil žiadny 
z účastníkov zasadnutia, bolo pristúpené k hlasovaniu. 
 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasoval 1 člen výboru 

 
 

5. Metodika a kritériá výberu dopytovo orientovaných projektov pre projekty obcí zapojených do 

rozvojových tímov (Integrovaná výzva 1)  

 

Priebeh zasadnutia: Priebeh zasadnutia: 
Metodiku a kritériá výberu dopytovo orientovaných projektov pre projekty obcí zapojených do 
rozvojových tímov pre tzv. Integrovanú výzva 1 predstavil zástupca Úradu splnomocnenca vlády pre 
rómske komunity, pán Matej Mikuška. Predmetný dokument bol predmetom zasadnutia Komisie pri 
monitorovacom výbore pre MRK dňa 14.03.2024 a členovia komisie odporučili členom 
monitorovacieho výboru kritériá schváliť.  Kritériá sa vzťahujú na výzvu, ktorá bude zastrešovať 
investičnú podporu z viacerých cieľov politík (2, 3 a 4) t.j. danou výzvou bude možné podporiť oblasti 
ako je voda, kanalizácia, odpadové hospodárstvo, miestne komunikácie a bývanie. V rámci kritérií sú 
vylučujúce kritéria a výberové kritériá. Bodované kritériá nie sú použité, pretože Úrad splnomocnenca 
sa bude snažiť aby vyčlenená alokácia pokryla potreby obcí zapojených do pilotného projektu 
rozvojové tímy. Vecné kritériá posúdia projekt s rôznych pohľadov, pričom jedno z dôležitých kritérií je 
posúdenie súladu projektu so Zápisnicou z komunitného fóra alebo s Rozvojovým plánom obce pretože 
tieto dokumenty preukazujú potrebu investícií v danej obci. V prípade potreby aplikácie výberových 
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kritérií, bude v prvom rade použitá hodnota za peniaze, následne bude vzaté do úvahy poradie obcí na 
základe aplikácie kritérií pre výber obcí a ak aj potom bude stále viacero obcí na hranici disponibilnej 
alokácie bude vybraná tá obec, ktorá predložila žiadosť skôr. V rámci diskusie zástupca Európskej 
komisie pán Pascal Boijmans poďakoval, že kritériá pre tak dôležitú výzvu sú už v schvaľovaní , nakoľko 
je potrebné aby predmetná výzva bola vyhlásená a tým sa dosiahlo efektu prepojenia podpory 
z projektu rozvojových tímov s investíciami. K samotným kritériám nemá výhrady, avšak rád by 
poukázal na tri body. Stretnutia Komisie pri monitorovacom výbore pre MRK zatiaľ boli len dve, čo 
považuje za nedostatočné pri tak dôležitej téme a to najmä v súčasnom období, kedy sa vo veľkom 
začne rozbiehať investičná podpora k ESF+ projektom a bude potrebné sledovať vývoj v implementácii.  
Ďalšou oblasťou, ktorá je dôležitá je potreba priamočiarej komunikácie medzi aktérmi a voči budúcim 
prijímateľom a stanovenie čo najjednoduchších pravidiel. Tretím bodom, ktorý by rád spomenul sú 
administratívne kapacity. Musíme si uvedomiť, že príjemcami budú malé obce, ktoré potrebujú pomoc 
pri príprave projektov, čo v tomto prípade zabezpečuje podpora z ESF+ z projektu rozvojové tímy. Je 
však potrebné zabezpečiť aj dostatočné administratívne kapacity na sprostredkovateľskom orgáne, 
aby zvládol výber množstva projektov, ktoré budú prichádzať. Na záver uviedol, že je rád, že sa výzva 
na integrovanú podporu bude môcť čoskoro vyhlásiť. 
 
Výsledok hlasovania:  schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 2 členov výboru 

 
 

6. Metodika a kritériá výberu dopytovo orientovaných projektov pre projekty obcí mimo 

rozvojových tímov (Integrovaná výzva 2) 

 

Priebeh zasadnutia:  
Metodiku a kritériá výberu dopytovo orientovaných projektov pre projekty obcí mimo rozvojových 
tímov pre tzv. Integrovanú výzvu 2 boli tiež predstavené pánom Matejom Mikuškom. Predmetný 
dokument bol predmetom zasadnutia Komisie pri monitorovacom výbore pre MRK dňa 14.03.2024 a 
členovia komisie odporučili členom monitorovacieho výboru kritériá schváliť.  
Kritériá sa aplikujú pre obce mimo obcí zapojených do projektu rozvojových tímov. Oproti 1 prípadu 
(Integrovanej výzvy 1), ktorá je určená pre obce, kde pôsobia rozvojové tímy je pre integrovanú výzvu 
2 potrebné posúdiť aj kvalitu projektov, preto je v rámci kritérií aj 6 bodovaných kvalitatívnych kritérií, 
ktoré umožnia vzájomné porovnanie posudzovaných projektov.  
Vecné kritériá pozostávajú z 2 vylučujúcich kritérií, zo 6 kvalitatívnych kritérií za oblasť Kvalita návrhu 
a realizácie projektu a za oblasť Finančná stránka projektu a 4 výberových kritérií.   
 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 
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proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 2 členov výboru 

 
 

7. Návrh na navýšenie objemu finančných prostriedkov implementovaných prostredníctvom 

nástroja integrovaných územných investícií (IÚI) v rámci Programu Slovensko 2021-2027 pre 

prioritu 4P2 Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie špecifického cieľa, RSO4.2 Zlepšenia rovného 

prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy a 

celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti 

pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú prípravu 

 
Priebeh zasadnutia:  

Pán Matúš Drotár z MIRRI SR predstavil návrh zmeny implementácie alokácie 50 mil. EUR z dopytovo 
orientovaného prístupu na územný prístup. Ide v poradí už o tretí takýto transfer. Zmena formy 
implementácie znamená, že z celkovej alokácie presahujúcej 225 mil. EUR už na dopytovo orientovaný 
prístup nebude vyčlenená žiadna alokácia, pre rozhodovanie v Radách partnerstva bude k dispozícii 
alokácia cca 198 mil. EUR a pre rozhodovanie v Kooperačných radách udržateľného mestského rozvoja 
bude k dispozícii alokácia cca 27 mil. EUR. Návrh rozdelenia bol prediskutovaný na koordinačnom 
stretnutí so zástupcami vyšších územných celkov a so zástupcami území udržateľného mestského 
rozvoja. Návrh bol predmetom 8. zasadnutia Komisie pre Cieľ politiky 4, pričom komisia svojím 
uznesením č. 3/2024 zo dňa 11.4.2024 odporučila Monitorovaciemu výboru schváliť predmetnú 
zmenu. Po schválení tohto presunu MIRRI zašle alokáciu jednotlivým radám partnerstva 
a kooperačným radám udržateľného mestského rozvoja podľa dohodnutého distribučného kľúča. 
V rámci diskusie sa prihlásil pán Viskupič za SK8, ktorý uviedol, že distribučný kľúč je primeraný 
a rovnako je vďačný aj za možnosť pripomienkovania navrhovanej výzvy. Javí sa však pre nich aj 
v nadväznosti na plán obnovy zaradenie materských škôl do výzvy. Územie bolo pripravené na podporu 
základných a stredných škôl, tak si vytvorilo zásobníky projektov a preto ich prekvapilo zaradenie 
materských škôl do návrhu výzvy. K predmetnému sa vyjadrila aj Únia miest, ktorá naopak nevníma 
problém zaradenia materských škôl. ZMOS si myslí, že podpora materských škôl je z Plánu obnovy 
a preto sa prikláňa k návrhu, aby v plánovanej výzve materské školy neboli zaradené. Zástupca MIRRI 
uviedol, že z dôvodu, že je výzva do konca apríla na pripomienkovaní, tak predmetnú požiadavku 
zaznamenal a podľa výsledku pripomienkovania výzvy bude požiadavka zohľadnená. Pani Čorbová 
poukázala, že presun sa má týkať aj infraštruktúry, ktorou sa má zabezpečiť online a dištančné 
vzdelávanie. Keď sa pripravoval Program Slovensko, tak všetky profesijné organizácie zastupujúce školy 
považovali za vhodné zaviesť do programu pilotné overenie digitálneho príspevku.  Zástupcovia MIRRI 
objasnili, že alokácia je určená len na rekonštrukciu škôl, avšak ešte existuje alokácia v danom 
špecifickom cieli, ktorú má Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a mládeže SR a Úrad vlády SR.  

 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 
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nehlasoval 1 člen výboru 

 
 

8. Prerokovanie harmonogramu plánovaných výziev 

Priebeh zasadnutia:  

M. Drotár (MIRRI SR): 

- Prezentoval informáciu o aktualizácií HMG podľa prezentácie zo zasadnutia výboru.  
- V HMG verzia 2 je 49 % alokácie v pláne na rok 2024 a 10 % alokácie je v pláne na rok 2025, t.j. 

Celkovo je v HMG 59 % alokácie programu.  
 
Diskusia:  
 
B. Sloboda (MIRRI SR): 

- Chcem požiadať sprostredkovateľské orgány, aby urobili čo je potrebné pre naplnenie plánu 
výziev. Zároveň, aby pre naplnenie plánu rátali aj s dostatočnými administratívnymi 
kapacitami.  

Pascal Boijmans (EK): 

- Slovensko v implementácii zaostáva za ostatnými členskými štátmi.  
- Chceme vyzvať sprostredkovateľské orgány a riadiaci orgán o urýchlené vyhlasovanie výziev.  
- Ako veľmi podstatné pre žiadateľov a prijímateľov považujeme predvídateľnosť, čim chceme 

apelovať na dodržiavanie plánov.   
- Kontrahovanie a čerpanie je veľmi nízke a je potrebné zrýchliť tempo. 

L. Šimko (MIRRI SR): 
- Chceme zdôrazniť že reálnosť a dodržiavanie HMG je veľmi dôležitá a prípadné odchýlky od 

plánov bude potrebné dostatočne zdôvodniť. Odpočet riadneho plnenia HMG bude 
predmetom všetkých rokovaní.  

 
D. Čorbová (NGO): 

- Na jednom z minulých zasadnutí výboru v novembri 2023 sme požadovali o zradenie synergií 
do HMG. Radi by sme sa opýtali v akom to je stave.  

 
L. Šimko (MIRRI SR): 

- Na základe aplikačnej praxe sme aktualizovali systém pracovnej skupiny a komisií pre synergie 
medzi jednotlivými nástrojmi financovania. Nastavili sme systém na predchádzanie dvojitého 
financovania a duplicít. Menovacie dekréty členov pracovnej skupiny pre synergie budú 
zaslané v dohľadom čase.  

 
J. Červenáková (ÚMS): 

- Chceme požiadať o uprednostnenie výziev integrovaných územných investícií pred národnými 
projektami.  

- Ďalej, chcela by som upozorniť na nadmernú záťaž pri schvaľovaní výziev územia, keď došlo ku 
situácii, že kvôli zmene názvu vo výzve bolo potrebné ju opätovne schvaľovať v rámci 
zastupiteľstva.   

 
M. Kaliňák (MIRRI SR): 

- Rád by som sa opýtal o aký prípad ide. Považujeme to za závažnú vec.  
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J. Červenáková (ÚMS): 
- Zastupiteľstvá miest Komárno, Hurbanovo a Nové Zámky museli schvaľovať zmenu názvu 

výzvy. Zašleme Vám podrobnejšie podklady.   
 
L. Šimko (MIRRI SR): 

- Systém integrovaných výziev územia je oddelený od systému národných projektov. 
- Prosíme o zaslanie podrobnejších podkladov o danej veci. Overíme situáciu, prípadne 

prijmeme kroky na predchádzanie takýmto situáciám.  
 
Zástupca MIRRI SR (MIRRI SR)  

- Zmeny v prípade integrovaných územných výziev sú potrebné iba ak sa mení žiadateľ alebo 
aktivity vo výzve.  

- Možno ide o dvojbodovosť pri výzvach na školy. Prosíme overiť či išlo o zmenu názvu výzvy.  
 
J. Viskupič (SK8): 

- Chceme poprosiť o dodržanie predstaveného HMG najmä pre integrované výzvy územia. 
Zároveň žiadame aj dodržiavanie nadväzujúcich výziev.  

- Prosíme o zamedzenie nezmyselnej súťaže medzi výzvami územia a výzvami národných 
projektov.  

- Na minulých zasadnutiach boli predstavené ambície na presunutie alokácie do alokácie 
integrovaných územných investícií. Rád by som sa opýtal na stav v tejto veci.  

 
L. Šimko (MIRRI SR): 

- V pripravovanej novele zákona o fondoch EÚ sa zvádza právna istota, podľa ktorej je poradie 
projektov v zásobníku pre poskytovateľa záväzné. Zároveň sa zavádza úprava, podľa ktorej 
bude možné vyhlásiť výzvu pred schválením projektového zámeru.  

- MIRRI SR už prijalo kroky na navýšenie alokácie v kompetencii regiónov. Momentálne sa 
sústredíme hlavne na zrýchlenie implementácie a v nadväznosti na strednodobé 
prehodnotenie programu sa k tejto diskusii môžeme vrátiť.  
 

B. Sloboda (MIRRI SR): 
- Budeme pôsobiť na sprostredkovateľské orgány, aby nedochádzalo ku nezmyselnej súťaži 

medzi integrovanými výzvami a ostatnými typmi výziev. Dôležité je aby bol vždy vybraný 
neefektívnejší nástroj implementácie. 

 
I. Čorbová (NGO): 

- Chceme upozorniť MŠVVM SR na duplicitu s Plánom obnovy a odolnosti pri výzve na centrá 
podpory učiteľov na rok 2024. Táto aktivita sa má realizovať až po ukončení podpory z Plánu 
obnovy a odolnosti.   

 
V. Paľková (MŠVVM SR): 

- K danej veci zorganizujeme stretnutie.  
 
B. Sloboda (MIRRI SR): 
Predmetný bod bol na základe hlasovania vzatý na vedomie.   

 
Výsledok hlasovania:  
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 
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proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovali 4 členovia výboru 

 

9. Informácia k podnetu zástupcov občianskej spoločnosti/informuje ÚSVROS 

Priebeh zasadnutia: GR Šimko (MIRRI SR) uviedol, že na Monitorovacom výbore dňa 15.3 vzniesli 
predstavitelia mimovládneho sektora podnet týkajúci sa legislatívnych návrhov, ktoré z pohľadu 
predkladateľov predstavovali riziká pre financovanie projektov z fondov EÚ. MIRRI SR v spoluprácu 
s úradom splnomocnenca zorganizovali okrúhly stôl so zástupcami občianskej spoločnosti. Výhrady 
zástupcov občianskej spoločnosti sa týkali ich nedostatočného priestoru na rozhodovaní 
o projektoch, dokumentoch, vplyvoch hlavne na životné prostredie, ako aj spôsobu, schvaľovania 
viacerých legislatívnych predpisov majúci dopad na realizáciu stavieb a činností realizovaných 
z fondov EÚ. MIRRI SR oslovili gestorov predmetných návrhov a to MD SR, MŽP SR so žiadosťou 
o substanovisko a v rámci okrúhleho stola prebehla konštruktívna debata a bola vysvetlená pozícia 
a stanoviská. Tento bod bol na  programe rady vlády pre rozvoj regiónov a politiku súdržnosti. 
Záverom je, že vysvetlili si stanoviská, principiálne sa nepredpokladajú zásadné negatívne dopady na 
implementáciu projektu, realizáciu stavieb a činnosti financovaných EÚ.  
 
Výsledok hlasovania: Informácia bola zobratá na vedomie 

 

Počet prezentovaných členov: 32 členov výboru 

za hlasovalo: 26 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 

nehlasovali 5 členovia výboru 

 

10. Rôzne 

a)  Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko 2021-2027  

 
L. Šimko (MIRRI SR): 

- prezentácia aktuálneho stavu implementácie Programu Slovensko 2021 – 2027 podľa 
prezentácie zo zasadnutia. 

- Alokácia vo výzvach predstavuje 32 % alokácie, kontrahovanie je na úrovni 13 % a čerpanie je 
necelé 2 % alokácie.  

- Z hľadiska politických cieľov je najlepšia situácia v cieli 4 a najhoršia v cieli 3. 
- Z hľadiska rezortov sú najlepšie výsledky implementácie v rámci MPSVR SR. 

 
Diskusia: 

Pascal Boijmans (EK): 

- Musíme vyjadriť znepokojenie nad nízkymi výsledkami implementácie v rámci politického cieľa 
2, kde je najväčšia časť alokácie programu.  

- Pozitívne vnímame situáciu v rámci politického cieľa 4. 
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- Implementácia FST vyzerá dobre z hľadiska alokácie vo výzvach, ale kontrahovanie zaostáva.  
 

 

b)  Informácia o strednodobom preskúmaní Programu Slovensko 2021-2027  

Priebeh zasadnutia:  
Priebeh zasadnutia:  
Informácia k  bodu Strednodobé preskúmanie Programu Slovensko je súčasťou prezentácie v prílohe 

č. 3. M. Drotár (MIRRI SR) uviedol, že všeobecnú informáciu o procese strednodobého preskúmania 

Programu Slovensko prezentoval riadiaci orgán pre Program Slovensko (RO) už na viacerých fórach, 

vrátame rokovania s územnými partnermi v Papierničke 18-19.4.2024 a rokovania Rady vlády pre 

regionálny rozvoj a politiku súdržnosti 22.4.2024. Je to však práve Monitorovací výbor pre Program 

Slovensko, ktorý je kľúčovým partnerským fórom pre začiatok diskusie o procese strednodobého 

preskúmania programu. RO pripravil „cestovný plán“ resp. časový harmonogram (v prezentácii) pre 

celý proces strednodobého preskúmania. Povinnosť vykonať strednodobé preskúmanie programu 

vychádza z čl. 18 nariadenia (EÚ) 2021/1060 o spoločných ustanoveniach (NSÚ). Termíny a obsah 

strednodobého preskúmania programu sú explicitne dané NSÚ. Výsledky posúdenia strednodobého 

preskúmania programu je potrebné zaslať Európskej komisii v termíne do 31. marca 2025. V NSÚ sú 

stanovené nasledovné prvky, ktoré vstupujú do procesu strednodobého preskúmania:  

a) nové výzvy identifikované v odporúčaniach pre jednotlivé krajiny prijatých v roku 2024 

(očakáva sa zverejnenie v júni 2024) 

b) pokrok vo vykonávaní integrovaného národného energetického a klimatického plánu, 

c) pokrok pri implementácii zásad Európskeho piliera sociálnych práv; 

d) sociálno-ekonomickú situáciu v dotknutom členskom štáte alebo regióne, s osobitným 

dôrazom na územné potreby pri zohľadnení akéhokoľvek závažného negatívneho 

finančného, hospodárskeho alebo sociálneho vývoja (pričom tu by sme sa chceli pozrieť aj na 

zacielenie prostriedkov na IÚI)   

e) hlavné výsledky príslušných hodnotení; 

f) pokrok pri dosahovaní čiastkových cieľov s prihliadnutím na akékoľvek závažné ťažkosti, ktoré 

vznikli pri vykonávaní programu; 

g) v prípade programov podporovaných z FST, posúdenie vykonané Komisiou podľa článku 29 

ods. 1 písm. b) nariadenia (EÚ) 2018/1999.  

Zasadnutie Monitorovacieho výboru 15.3.2024 predstavuje „kick-off“ alebo začiatok procesu 

strednodobého preskúmania programu. Celý proces bude vedený participatívne, so zapojením 

všetkých partnerov od samého začiatku celého procesu. K procesu strednodobého preskúmania 

programu zorganizuje RO technické rokovania s partnermi, cieľom ktorých bude vysvetliť očakávania 

RO a navnímať podnety zo strany partnerov. Prvé vstupy od všetkých partnerov očakáva riadiaci orgán 

do konca mája 2024. Ak výsledky posúdenia strednodobého preskúmania programu preukážu potrebu 

zmeny programu, bude upravený program predložený Európskej komisii spolu s výsledkami posúdenia 

strednodobého preskúmania programu. Celý proces smeruje k uvoľneniu sumy flexibility na úrovni cca 

17 % alokácie programu, ktoré nie je možné zazmluvniť až do rozhodnutia Európskej komisie.  

V súlade s nariadením EK vydáva rozhodnutie do 3 mesiacov od predloženia výsledkov posúdenia 

strednodobého preskúmania (do 30. júna 2025) v prípade potvrdenia sumy flexibility bez zmeny 

program, resp. do 4 mesiacov (do 31. júla 2025) v prípade, ak je zasielaná aj žiadosť o zmenu programu. 

EK môže v oboch prípadoch žiadať klarifikáciu formou „Observation Letter“, čím sa časový rámec pre 

prijatie rozhodnutia EK pozastavuje. 
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Diskusia 

B. Sloboda (MIRRI SR) zdôraznil v prvom rade potrebu sústrediť sa na zlepšenie rýchlosti a kvality 

implementácie Programu Slovensko, strednodobé preskúmanie programu sa automaticky nerovná 

revízia programu. Akékoľvek zmeny či úpravy odporúčame prehodnotiť veľmi citlivo. S procesom 

strednodobého preskúmania začíname skoro, aby sme výsledok posúdenia strednodobého 

preskúmania programu predložili na EK čo najskôr a odblokovali sumu flexibility. Pri návrhoch do 

vstupov do strednodobého preskúmania/zmeny programu odporúčame vziať do úvahy limitovaný 

počet prvkov, pričom ako kľúčové vnímame nasledovné:  

 identifikovať prostriedky, ktoré sú neimplementovateľné, napr. na základe skúseností 

územných partnerov, 

 presunúť prostriedky tam, kde sú implementovateľné rýchlejšie tak, aby nám na konci roku 

2025 nehrozil decommitment.  

 
 
c)  Informácia Európskej komisie k 9. kohéznej správe a Informácia Európskej komisie 

k iniciatíve STEP 

Priebeh zasadnutia:   
Zástupca DG REGIO uviedol, že Správa o súdržnosti je povinnosťou podľa Zmluvy o Európskej únii a má 
sa zverejňovať každé tri roky. Jej úlohou je poskytnúť prehľad o hospodárskej, sociálnej a teritoriálnej 
súdržnosti v EÚ. Táto správa bola zverejnená 27. marca a je zvyčajne vnímaná ako oficiálny štartovací 
dokument, ktorý začína diskusiu o budúcnosti politiky súdržnosti. Následne bola prezentovaná 
prezentácia s mapami a grafmi, ktorá sa nachádza v prílohe č. 3. Ohľadom iniciatívy STEP bolo uvedené, 
že STEP znamená strategické technológie pre platformu Európu. Je to nové nariadenie, ktoré 
nadobudlo účinnosť 1. marca tohto roka. Jeho cieľom je podpora EÚ a členských štátov pri znížení 
závislosti na kľúčových sektoroch technológií a podpora rozvoja kritických technológií. Okrem 
investovania do vývoja týchto technológií sa tiež investuje do vzdelávania a zručností pracovnej sily. 
STEP sa vzťahuje na všetky štyri fondy a jeho hlavné ciele sú podpora vývoja kritických technológií, 
posilnenie hodnotových reťazcov v týchto sektoroch a rozvoj digitálnych technológií, čistých a 
úsporných technológií a biotechnológií. Bolo zdôraznené, že na využitie výhod nariadenia STEP je 
potrebné vytvoriť nové priority v rámci programu. Niektoré z výhod zahŕňajú automatický získaný 
podiel 30 % zálohových platieb. Ak sú tieto nové priority zavedené, spolufinancovanie môže dosiahnuť 
až 100 %, čo môže byť veľmi atraktívne pre investície do týchto sektorov. V rámci diskusie M. Lelovský 
(RÚZ) uviedol, že v podkladoch, ktoré boli prezentované, sme zaznamenali výrazný nárast terciárne 
vzdelaných ľudí, avšak nezlepšila sa situácia ohľadom kvalifikovaných pracovníkov na trhu práce. Aj 
napriek intenzívnym investíciám do vysokoškolského vzdelania sa nedokážeme účinne prispôsobiť 
požiadavkám trhu práce. Tento trend bol zreteľne viditeľný na grafoch a preto apeluje na štát a 
spoločnosť, nie len na vysoké školy, aby sa zamysleli nad efektívnym využitím zdrojov v oblasti 
vysokoškolského vzdelávania. Stále veľké percento absolventov stredných škôl automaticky prechádza 
na vysoké školy, avšak výsledkom nie je ich adekvátna uplatniteľnosť, čo nie je pozitívne ani pre 
spoločnosť, ani pre vysoké školstvo. Pán Sirotka (SAMP) uviedol, že je tu potreba zlepšiť kvalitu 
vzdelávacieho procesu a zvýšiť úroveň odbornosti pedagogického zboru nielen na vysokej škole, ale aj 
na nižších stupňoch vzdelávania. Navrhuje, aby sa viac zapájali odborníci z praxe do výučby a aby sa 
viac venovala pozornosť financovaniu školstva, ktoré by malo viac stimulovať pedagogický proces. 
Zdôrazňuje, že je dôležité zamerať sa na individuálny prístup ku každému žiakovi a zlepšiť hodnotenie 
študentov. Jeho pripomienky sú podporené skúsenosťami z projektu otvorenej školy, kde sa ukázalo, 
že súčasný model financovania na základných a stredných školách nie vždy podporuje optimálny 
pedagogický proces. Celkovo ide o apel na zvýšenie kvality a efektívnosti vzdelávacieho systému s 
dôrazom na zapojenie odborníkov, individuálny prístup a stimuláciu pedagogického procesu. Pán 
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Putala (Rada vysokých škôl SR) upozornil na komplexnosť problematiky vysokoškolského vzdelávania 
a potrebu výraznejších investícií. Zdôraznil nižšiu úroveň investícií do vysokých škôl v porovnaní s inými 
vyspelými krajinami a rezervy v smerovaní k prírodovedným a technickým oblastiam. Spomenul 
excelentné výsledky, ktoré posledné hodnotenie medzinárodným panelom ukázalo. Očakáva pozitívny 
vývoj vysokoškolského vzdelávania vzhľadom na nový systém akreditácie a zlepšenie komunikácie so 
súkromným sektorom na ďalšie zvýšenie kvality vysokoškolského vzdelávania. Zástupca DG EMPL L. 
Pachta uviedol, že bola potvrdená možnosť zapojiť Európsky sociálny fond plus (ESF +) do programu 
STEP a získať stopercentné spolufinancovanie zo strany Európskej únie, bez 20-percentného stropu. 
Podpora ESF+ sa môže týkať všetkých relevantných špecifických cieľov a umožňuje získať 30 % 
predfinacovanie. Program STEP je zameraný na podporu oblastí s nedostatkom zručností a pracovných 
síl, ako sú digitálne technológie, čisté technológie a biotechnológie. 
 
Pán Novotný, zástupcu SK8, uviedol, že v minulosti bolo schválené uznesenie týkajúce sa oprávnenosti 
predprojektovej a projektovej prípravy od začiatku programového obdobia. Zaujíma ho, či sa táto 
požiadavka dostala do všetkých ministerstiev v rámci výziev, aby sa predišlo možným chybám. Tiež ho 
zaujíma, či sú ministerstvá informované o tom, že tieto prípravy by mali byť refundované za obdobie 
od začiatku prvého programového obdobia v roku 2021. M. Drotár (MIRRI SR) uvediol, že každu úlohu, 
ktorú monitorovací výbor schváli, alebo teda mu je uložená, je transformovaná každému rezortnému 
ministerstvu. Môžeme sa na konkrétne na odpočet tejto úlohy pozrieť a poslať ho, respektíve ešte raz 
overiť, že či je aj z pozície sprostredkovateľov napĺňaná pri aktuálne vyhlasovaných výzvach.  
 

11. Záver 

 
V závere predsedajúci informoval o plánovaných zasadnutiach jednotlivých komisií pri MV a  zasadnutí 
MV:  zasadnutie MV bude 17.6.2024. Zástupkyňa Únie miest Slovenska požiadala o zorganizovanie 
Komisie PO5.  
 

Meno  Dátum  Podpis 

Matúš Drotár Tajomník 
MV P SK 2021-2027 

 v.r. 

Marek Radvanský Overovateľ  
MV P SK 2021-2027 

 v.r. 

Michal Kaliňák podpredseda 
MV P SK 2021-2027 

(splnomocnenie) 
 

 v.r. 
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Použité skratky: 

DG EMPL DG Employment 

DG REGIO DG Regional and Urban Policy 

EFRR  Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK Európska komisia 

ESF Európsky sociálny fond 

ESFRI European Strategy Forum on Research Infrastructures 
EÚ Európska únia 

FST Fond spravodlivej transformácie 

HMG Harmonogram výziev 

ITI Integrated territorial investments 

IÚI Integrované územné investície 

JASPER The joint assistance to support projects in European regions 

MD SR Ministerstvo dopravy SR 

MIRRI SR  
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky 

MV P SK 2021-
2027 

Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 – 2027 
 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MRK Marginalizované rómske komunity 

MŠVVM SR Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 

NFP nenávratný finančný príspevok 

NGO mimovládna organizácia 

PMÚ SR Protimonopolný úrad SR 

RO Riadiaci orgán 

RÚZ Republiková únia zamestnávateľov 

SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SAV Slovenska akadémia vied 

SK8 Samosprávne kraje Slovenska 

SR Slovenská republika 

ÚMS Únia miest Slovenska 

ÚSVROS 
Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rozvoj 
občianskej spoločnosti 

ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 

 


